
V červnu jsme se společně vypravili na výlet do sboru v Zádveřicícha 
do ZOO v Lešné. Za účasti mnoha dětí z našeho sboru, i jejich kamarádů, 
proběhla na začátku prázdnin tradiční Víkendovka. Vrcholem podzimního 
sborového programu byla potom sborová neděle za účasti synodního seniora 
Pavla Pokorného.  

Bohatě se ovšem také pracovalo na zvelebení fary a jejího okolí. Nový 
šat dostala hospodářská budova na farní zahradě. Vedle ní roste nový přístřešek 
na dřevo. Renovován byl prostor u hlavní vchodu na faru. A nově vymalovány 
byly sociální prostory v přízemí fary. Faru také dvakrát postihla velká voda, 
ale i díky předchozím stavebním úpravám to kotelna (a zejména nový kotel) 
přečkaly bez větších škod.  

Děkujeme obci Huslenky za poskytnutí příspěvku 50 000 Kč na 
„Renovaci vstupního prostoru před farou“, i za veškerou podporu a 
spolupráci v kalendářním roce 2024.  

Děkujeme i vám  všem, kteří jste se svou prací, umem a účastí 
podíleli na všech přípravách, opravách i nových věcech sborového života 
v tomto roce!  

 
Adventní modlitba  
Přijď, Spravedlivý,  
a zjednej právo těm,  
kdo byli okradeni o štěstí i o život.  
Přijď, ty, který pomáháš,  
a povzbuď všechny,   
kteří si zoufají.   
Přijď, králi Pokoje,  
a zasvěť nás v něm.  
Udrž při životě naši naději  
v tebe a tvé přicházející království.  
(podle Sylvie Bukowski, 
z knihy modliteb Ty jsi se mnou)  

 
 
Kontakty: 
 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické, Huslenky 439,  PSČ 756 02  
Telefon:  571 445 072, huslenky@evangnet.cz,  IČO: 49563165 
Farář: Jiří Palán (731 628 027), kurátor: Jiří Sívek (733 203 487)  
Číslo účtu: 129663139-0300, web: cce.huslenky.cz 
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„Jásej vesele, Dcero sijónská, dej se do zpěvu, dcero 
Jeruzalémská! Hle, tvůj král k tobě přichází, spravedlivý 
a vítězný,  (Zachariáš 9,9 B 21)  

 

2024 



Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  
 
o Vánocích si spolu jistě zase zazpíváme snad nejkrásnější českou 

koledu – původní husitskou píseň -   „Narodil se Kristus Pán“. O čem v ní 
ale zpíváme?  

Slova „Narodil se Kristus Pán“ vyjadřují, že to malé neviňátko 
položené do jeslí v Betlémě, není jen obyčejným dítětem, ale přichází na tento 
svět jako Kristus, tedy jako  zachránce všech a Pán nade vším. Verš „z růže 
kvítek vykvet nám“ odkazuje k jeho narození z Marie Panny. Slova refrénu 
písně  „z života čistého, z rodu královského“ pak  vyjadřují královský, lidský 
i božský původ narozeného Mesiáše. Ježíš se rodí v Betlémě, městě spjatém 
s biblickým králem Davidem, ale zároveň sám přichází do tohoto světa jako 
pravý král, byť je to v tiché vánoční noci zjeveno nejprve jen chudým pastýřům.  

Kristovým narozením se ovšem naplňují slova starozákonních proroků, 
protože na svět přichází ten, „jenž prorokován jest“. Třetí sloka písně potom 
ve své stručnosti vlastně vyjadřuje celé tajemství vánočních svátků: 
„Člověčenství naše, ráčil vzíti na se…“  Bůh stal člověkem! Vzal na sebe celý 
lidský úděl. Od narození až ke smrti. Z ničeho si neudělil výjimku. Ani od svého 
chudého narození ve studených  betlémských jeslích, ani od kříže, který na něj 
(i na nás) čeká. V tom všem je s námi! Vzal na sebe lidskost v celé její úplnosti.  

Co ale znamenají slova čtvrté, původně poslední sloky: „Goliáš 
oloupen, člověk jest vykoupen…“? Goliáš byl podle biblického vyprávění 
zdánlivě nepřemožitelný válečník obřího vzrůstu, který terorizoval Izrael. 
Nakonec však byl poražen malým pastýřem Davidem a stačila na to jediná rána 
z obyčejného praku…  

Viděno symbolicky -   „Goliáš“ je všechno, co nám přerůstá přes hlavu. 
A taky se to zdá být často nepřemožitelné.  Naše starosti, trápení, nemoci, viny 
-  to všechno leckdy působí dojmem neporazitelného obra. Ale jak zpíváme, 
to všechno už bylo oloupeno o svou moc! A stačilo na to jediné dítko, narozené 
Josefovi a Marii. V něm se na svět narodil náš zachránce -  Kristus Pán.   

Proto se smíme o Vánocích (kromě všeho shonu a dojetí) také veselit 
a radovat, jak nás k tomu koleda neustále vybízí. V tom v Betlémě narozeném 
dítěti se narodila nová naděje i nám.  Veselme se, radujeme se!  
 
Pozvání ke svátečnímu programu  

Veselme, radujme se - vždy společně! Toto motto známé Bratrské písně 
platí i pro vánoční svátky. Srdečně proto všechny zveme k bohatému 

svátečnímu programu v našem sboru (podrobný rozpis naleznete na vloženém 
listu).  

Kromě adventních bohoslužeb můžete v předvánočním čase navštívit 
dva koncerty. V neděli 15. prosince od 11:00 vystoupí v evangelickém kostele 
v Huslenkách známý soubor Jasénčanky. A v sobotu 21. prosince od 17:00 nás 
v tom samém kostele na vánoční notu naladí nám neméně známé sestry Aneta 
a Daniela Hrňovy. Těšíme se! 

Písněmi a básněmi oslavujícími narození Krista Pána nás potěší také 
naše děti při dětské vánoční slavnosti-  v neděli 22. prosince od 10:00 na faře. 
V rámci slavnosti také uvidíte vánoční hru „Čtvrtý mudrc“ v podáních našich 
konfirmandů. Přijďte se podívat, zda Artaban, čtvrtý z mudrců,  který propásl 
setkání se svými přáteli („Třemi králi“), nakonec přece jen nalezne toho pravého 
krále, narozeného v Betlémě, a předá mu své vzácné dary …  

Vánočních bohoslužeb bude mnoho, každá však slibuje vždy něco 
nového. Na Štědrý den dopoledne si můžete na faru přijít poslechnout biblické 
čtení celého vánočního příběhu a zazpívat koledy (aby vám lépe uběhlo čekání 
na večeři a dárky pod stromečkem ).  Hlavní sváteční bohoslužby na Boží hod 
jsou od 10:00 v kostele. O druhém vánočním svátku bude opět na faře kázat 
Pavel Čmelík z Leskovce.  V neděli mezi svátky zveme všechny 
i k „silvestrovskému“ posezení a přípitku po bohoslužbách. Starý rok 
zakončíme bohoslužbami s připomínkou zesnulých členů sboru. A hlavní 
sváteční program zakončí tříkrálové bohoslužby  v neděli 5. ledna.  

Kompletní přehled všech svátečních shromážděná naleznete 
na vloženém listu. Těšíme se všemi na viděnou!  
 

Letmé ohlédnutí za letošním rokem v životě našeho sboru …  
 
Napsat v adventním listu, že sborový program letošního roku byl bohatý, 

je skoro už taková otřepená fráze. Ale letos je to klišé nadmíru pravdivé! Kolik 
akcí se v tomto roce  ve sboru konalo? Tolik, že lze v letmém ohlédnutí zmínit 
jenom některé!  

Na svatodušní neděli se konala slavnost konfirmace, při níž jsme 
se opět po dvou letech „zvěčnili“ na společné barevné fotografii. První 
červnovou neděli nás navštívili sestry a bratři i z okolních sborů seniorátu. 
Potěšili je bohoslužby pod vedením seniora Michala Vogla, bohatý doprovodný 
program i výtečné občerstvení. Hojně navštívená a podařená byla i Noc kostelů.  


